

EXTRACTE ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA DEL DIA 29 DE JUNY DE 2017

1. APROVACIÓ DE L'ACTA ANTERIOR DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 23 DE FEBRER DE 2017

S'informa de l'acta de la sessió ordinària celebrada el dia 23 de febrer de 2017 i es puntualitza una correcció en el punt 8 i s'assenyala que el que es volia fer constar era una petició perquè algú del Consell de Participació Ciutadana es reunira amb la Junta de Festes.

Pel que fa a aquesta puntualització, es contesta que, segons els estatuts de la Junta de Festes, només poden assistir a les reunions i estar en la Junta les associacions o entitats que realitzen actes en les festes: culturals, esportives, els veïns ja avalen i trien els membres d'aquestes i per tant, ja estan representats i seria duplicar, per la qual cosa no és procedent la proposta d'estar allí.

I després de llegir l'acta, s'acorda per unanimitat la seua aprovació.

2. REVISIÓ PROJECTE PRESENTAT PER L'ASSOCIACIÓ HORTS URBANS FILA XIII A L'OCTUBRE DE 2016 D'AMPLIACIÓ DELS HORTS URBANS

S'explican que el projecte d'ampliació dels horts urbans presentat a l'octubre de 2016 va ser recolzat per gran part dels ciutadans en els pressupostos participatius sense que es tinga constància que s'haja donat cap pas per a la seua consecució i en aquest moment només es disposa de 43 parcel·les el que suposa una oferta per als seus 51.000 habitants i una xifra molt desproporcionada per a la demanda de les parcel·les i pregunta com està encaminat el projecte.

Es contesta que l'ampliació s'està veient, que hi ha hagut contactes amb veïns de les parcel·les limítrofes on actualment estan ubicats els horts i que també s'han vist altres però que no estan prop d'aquesta ubicació i explica també que aconseguir una parcel·la dins del poble és complicat pel tema de l'aigua i que segons té ell constància no hi ha tanta demanda d'aquestes parcel·les encara que haja sigut molt votada aquesta proposta.

Que s'està valorant el lloguer d'una finca per a fer els horts i que està pendent de reunir-se amb els seus propietaris i de parlar amb ells.

Es demana que l'acord no s'allargue molt.

3. PROPOSTA PRESENTADA PER L'AV LA UNIÓ PERQUÈ SE SOLUCIONE LA PROBLEMÀTICA QUE ELS PROVOCA EL SOLAR DEL CARRER DE BORRIOL D'HUMITATS I SALUBRITAT

Es formula petició en relació al forat que hi ha al c/ Borriol que provoca moltes molèsties d'humitats i salubritat als veïns del barri i de tot això el síndic de greuges els ha donat la raó i sobre això, fins ara, no s'han fet cap de les peticions i pregunta segons volen saber els veïns el que durarà la situació i si es resoldrà abans que apareguen les pluges i es

deteriorenen les fonamentacions de les cases limítrofes i s'haja de lamentar alguna desgràcia major.

Es contesta que no es poden concretar les dates i s'explica que el forat de 3 x 4 és fruit d'una promoció immobiliària fracassada (com molts altres que hi ha) però que per a resoldre el problema hi ha moltes qüestions que abordar, d'administració, bancs, etc.

Que es coneix l'escrit del síndic de greuges però que la denúncia del veí no coincideix amb l'immoble limítrof amb el forat, encara que tot apunta que les humitats sí que procedeixen d'allí i que això se li ha contestat al síndic de greuges però que el que s'ha complicat en aquests casos és saber qui és el propietari i ja s'ha contactat amb el banc que és el propietari actual.

Que la causa efecte ha de ser certificada pels tècnics i que una cosa és la contestació donada però que després s'ha de buscar i provar la causalitat i que s'espera estar prop ja de la solució i es posa d'exemple la notícia d'aquest mateix dia ix en premsa sobre quatre cases del c/ Vicente Sánchez que se solucionarà i és un expedient iniciat l'any 2012.

S'al·lega que la propietat té impost sobre béns immobles i que l'Administració local té potestat per a actuar.

Es contesta que en tots aquests casos hi ha uns períodes que s'han de respectar, temps i terminis, i que hi ha unes garanties sobre les propietats, etc. que són conscients d'això des de fa anys però que hi ha també altres casos en què fa més temps i que és qüestió de treball i que en això estan ja treballant.

En relació a la referència feta sobre les cases del c/ Vicente Sánchez s'explica que des de l'associació AAVV La Soledat es va posar denúncia per por que caigueren i que ara que han caigut pregunta si es derrocaran.

S'explica que hi havia una ordre d'execució amb requeriment als propietaris des del 2012 i que es tracta d'un fiasco immobiliari, un més d'entre tants que hi ha. També hi havia un altre al c/ Cronista Traver que després de molt treball es va solucionar i que en tots s'està treballant encara que el departament estiga desbordat.

S'explica que les cases del c/ Vicente Sánchez estaran en cinc mesos derrocades i tancades i que també és imminent l'actuació al c/ Senda Pescadors/Blas Infant Cáritas després de sis o huit mesos de negociació per conflicte entre els propietaris (Fundació Caixa Castelló i Bancaixa) i era molt necessari per la seua falta de seguretat en el que fins ara funcionava com un alberg i demana comprensió, ell explica les coses tal com són i la qual cosa no vol dir que a ell li agraden però és l'Administració pública i que hem de felicitar-nos quan entre tots aconseguim els objectius. Els afonaments i la neteja de solars són temes molt enrevessats i polièdrics de processos complicats com ara Azuvi, Fritta, Max (davant Carrefour) etc., i que no està insatisfet amb tot allò que s'ha fet quan veu el que hi ha per exemple a Castelló, Onda o la Vall d'Uixó, encara que creu igualment que es poguera haver fet més.

4. PROPOSTA DE L'ASSOCIACIÓ HORTS URBANS FILA XIII DE PETICIÓ D'ESTUDI PER A DOTAR DE MÉS PLACES D'APARCAMENT PER A DISCAPACITATS, EN ELS DIES QUE HI HA ESDEVENIMENTS, A LA PLAÇA DEL LLAURADOR I ALS VOLTANTS DE L'ESTADI DE LA CERÀMICA

S'explica que en la plaça del Llaurador i als voltants de l'Estadi de la Ceràmica hi ha places d'aparcament per a discapacitats en els dies que hi ha esdeveniments i que part d'aquest col·lectiu els han fet saber que són poques, per tant, es demana que s'estudie dotar de més places ja que hi ha moltes persones discapacitades i molt abans de l'inici de l'esdeveniment ja han d'estar buscant aparcament per a poder fer-ho en alguna d'elles i que es demana que es facen totes les d'aquesta línia i s'acabe fins al final i siguin 15 o 16 i no sols 6 o 7 places d'aparcament.

S'agraeix l'aportació que van fer fa poc sobre la petició d'aquestes places per a discapacitats i que ja s'aplica i li explica que ja s'ha demanat estudi a la Policia Local sobre aquesta nova petició de la seua ampliació i diu que ells no tenen constància que hi haja tanta petició però que igualment es farà un nou estudi perquè també hi ha altres esdeveniments i quan estiga aquest estudi es durà a terme segons el seu resultat ja que no hi ha cap problema per a això i de nou s'indica que s'accepta i s'agraeix aquesta nova petició que li ha servit per a passar-li-la a la Policia.

S'aporta al tema suggeriment sense que es moleste ningú, utilitzar la zona de càrrega i descàrrega també per a aquest tipus d'aparcament quan no siga horari de càrrega i descàrrega.

Es contesta que es pot estudiar la possibilitat però tenint en compte que ha d'estar el més prop possible de l'estadi.

Es pregunta també si l'estudi de la Policia s'ampliarà a l'ús de les targetes perquè no es falsifiquen.

Es respon ser conscients d'aquesta picaresca i la policia ho sap i té ordres però que s'han vist falsificades fins amb holograma i inclús hi ha dels que vénen d'altres poblacions i que es demana la col·laboració de tots per a detectar quan no siga de veritat.

Es pregunta en relació als guals perquè en altres poblacions no es pot aparcar i en canvi ací sí.

Es respon que el gual és una reserva per a passar per la vorera, no per a aparcar i menys ací que és gual amb zona blava i explica que es va aprovar perquè faltaven llocs d'aparcament i que objectivament és més beneficiós que perjudicial per a la població en conjunt i facilita més l'aparcament que tenir una zona blava pagant i insisteix en el fet que el que es paga no és una reserva d'aparcament davant de casa perquè en els conflictes entre veïns on més s'insisteix és en això i que es compleix la llei en relació a què no es té dret a aparcar davant sinó dret a passar per la vorera i que no es paga la reserva d'aquest espai.

5. PROPOSTA DE L'ASSOCIACIÓ HORTS URBANS FILA XIII DE PETICIÓ DE LA REPARACIÓ DE LES VORERES I DE L'ASFALT DEL CARRER DE SANT BLAI PEL MAL ESTAT EN QUÈ ES TROBA I PEL MALESTAR GENERAL DEL VEÏNAT, MAJORITÀRIAMENT D'EDAT AVANÇADA I, PER TANT, DE MOBILITAT REDUÏDA

S'explica que els veïns i les veïnes del carrer de Sant Blai manifesten el malestar que els provoquen les males condicions de les voreres i de l'asfalt i que, com que es tracta d'un carrer on el veïnat és majoritàriament d'edat avançada i, per tant, de mobilitat reduïda, es demana que es tinga en compte la seua reparació.

S'explica que s'ha visitat el carrer de Sant Blai i s'agraeix la iniciativa, ja que s'ha comprovat l'estat deplorable de voreres i asfalt, i que es considera que és necessari millorar-lo.

S'explica que també es van arreglar l'avinguda d'Alemanya i el carrer de Josep Ramon Batalla fa un temps i que falta l'altra part que s'intentarà a finals de l'any o durant el primer semestre del proper, de la mateixa manera que les peticions formulades per l'AV Sant Ferran respecte al carrer de Santa Cristina. S'especifica que totes les actuacions s'aniran desenvolupant a mesura que hi haja recursos i per fases: asfalt enguany, voreres l'any que ve.

6. DACIÓ DE COMPTE DE L'ESTAT DE LA PROPOSTA DE L'ORQUESTRA DE POLS I PUA FRANCESC TÀRREGA PER A INSTAR LA CONCESSIONÀRIA DEL SERVEI DE RECOLLIDA A REALITZAR LA NETEJA DELS CONTENIDORS

Es formula una petició per a conèixer l'estat de les actuacions sobre la proposta realitzada en consells de participació ciutadana anteriors respecte a la neteja dels contenidors de reciclatge en tres punts del perímetre del centre, perquè l'empresa concessionària es limita a buidar-los i, segons creu, no realitza cap neteja ni manteniment d'aquests.

Es llegeix una llista de les actuacions de neteja dutes a terme en contenidors i s'assenyala que s'agrairia que es traslladara quins són els que no estan bé, per a poder dir-ho a l'empresa. També es fa una crida al civisme de la gent, ja que hi ha moltes persones que no respecten l'horari establert per al depòsit de residus, i s'insta a realitzar aquesta labor de civisme i de respectar els horaris des del Consell de Participació Ciutadana mateix. Es demana que també es tinga en compte el tema d'objectes voluminosos i que es col·labore des de les seues entitats. Així mateix, es manifesta estar sempre a disposició dels presents per a tractar qualsevol qüestió relacionada amb aquests temes.

S'explica que es tracta dels contenidors de reciclatge i, en especial, els de la zona del centre. Es demana que en aquesta zona no només hi haja contenidors orgànics sinó també de reciclatge, perquè en els contenidors grisos d'herba més de la meitat del que hi ha són cartons, plàstic i vidre dels comerços.

Es respon que en aquesta zona no n'hi ha perquè és de vianants, així que els contenidors han de ser amovibles; no poden ser fixos perquè els camions no poden entrar-hi però que s'estudiarà el tema del reciclatge per a fer-hi els canvis necessaris i s'explicarà en el pròxim Consell, amb l'objectiu de millorar el benestar de tots i que el tema del reciclatge s'estudiarà més a fons per al novembre.

7. PRECS I PREGUNTES

Es demana que es faça un control de les furgonetes amb animals d'entrenament al Ternet i que aquests animals vagen amb corretja.

Es respon que es transmetrà a la Policia perquè es vigile els animals d'entrenament i, especialment si porten la corretja o no, tot i que pel riu sí que poden anar sense corretja, encara que l'ordenança diga que han d'anar lligats.

Es pregunta per la construcció del nou poliesportiu després de la demolició realitzada del poliesportiu Campió Llorens i es manifesta que s'espera que prompte es tanque aquest tema, ja que hi ha terminis de construcció i hores habilitades per a la seua utilització.

Es demana també que es revisen les actuacions de dues policies locals en una seu de Mercadona inaugurada recentment, en què exercien la seua labor, tot i que es tracta d'una instal·lació privada d'un particular.

Sobre el poliesportiu, s'assenyala que l'explicació d'aquest tema correspon a l'alcalde, però que es pot informar que forma part d'un contracte que es va firmar al juliol, en què s'explicita que és l'Ajuntament el que atorgarà el solar per a la seua construcció però no es parla de terminis. Es tracta, doncs, d'un tema de l'Ajuntament, no del Villarreal CF, SAD, i s'han valorat diverses opcions: part del solar de Carmelites, el sud-oest de l'aparcament de Carrefour, el solar de l'EOI i el solar de Mercadona. Però estiga on estiga, la superfície serà pública.

Es manifesta que el Consell de Participació Ciutadana va proposar no llevar l'antic pavelló fins que no n'hi haguera un altre.

Es respon que es va fer perquè hi havia molts problemes de seguretat i, a més, necessitava reparacions. Es va valorar aconseguir-ne un que tinguera millors condicions i amb totes les prestacions i horaris per a tot. Es prefereix esperar per a aconseguir-ho tot bé.

Es pregunta si hi ha expectatives raonables perquè almenys 15 dies abans de les pròximes eleccions municipals el nou pavelló poliesportiu pugui estar llest.

Es respon que el nombre d'instal·lacions esportives amb aquest equip de govern ha augmentat respecte al que hi havia anteriorment, i que s'ha avançat molt en això, encara que no siguin mai suficients.

I respecte al prec formulat sobre les actuacions policials a Mercadona, s'assenyala no tindre constància que hi haja anat cap policia. i que segurament serà i s'espera que siga, una casualitat.

Es demana que es faça un estudi dels passos de zebra a fi que tots els vehicles giren després d'aquests i no abans, perquè no torne a passar un contratemps similar al que va succeir recentment, en el qual morir una persona, o com els de l'av. Cedre. Per tant, és molt recomanable que els passos de zebra es troben sempre abans de l'embocadura del carrer, mai després.

Es respon que precisament la persona morta en aquest succés que va ocórrer no anava pel pas de zebra i, a més, no va morir pel colp de l'accident, i es creu que la gent igualment passaria, encara que no hi haguera pas de zebra i estiguera a l'altre costat, com moltes vegades tampoc no es respecten les fases del semàfor.

Es demana que els contenidors que hi ha al c/ Blas Infante estiguen més prop un de l'altre.

Es pren nota i es comunicarà a l'encarregat perquè ho mire.

Es demana que s'estudie el problema que planteja un veí del c/ Almassora sobre els coloms que habiten en un lateral del camp de futbol que dona a l'edifici on està el psicotècnic per les nombroses molèsties que generen i que ell, particularment, ha pogut comprovar *in situ*.

Es pregunta com està el tema dels xips i de l'ADN dels gossos per a controlar-ne els excrements.

Es respon al prec sobre la qüestió del c/ Almassora que s'estudiarà el problema que planteja i quant a la pregunta dels gossos, es diu que ja es duu a terme. Però es remarca la importància del civisme: de fer campanyes des de l'escola i crear una consciència cívica, tot i que sí que hi ha unes zones concretes del problema puntualment localitzables.

Es pregunta per la possibilitat de construir una rampa per a minusvàlids al parc del Cedre i per com es troba el projecte de la séquia.

Es demana que s'estudie el problema de recollida d'aliments als contenidors, així com de la col·laboració del supermercat Dia amb Fobesa, que recull els seus aliments perquè ningú ho pugui agafar directament dels contenidors. Es planteja modificar l'ordenança per a fer d'una altra manera el que fa aquest supermercat i evitar així, per exemple, problemes d'inseguretat.

Es demana que hi haja més agilitat en la difusió de les sessions del Ple i dels consells de participació ciutadana, i que aquest no només servisca per a transmetre els problemes, sinó que siga també un consell que tinga força. Es proposa que la TV de Vila-real donara un espai per a la publicitat de les entitats, ja que és una TV que rep diners públics.

Es respon que el projecte de la rampa està ja dissenyat i preparat i també altres com, per exemple, en Angelina Abad. Es diu que s'han retardat perquè s'havia de contractar un coordinador de seguretat però que la qüestió que es planteja de la rampa ja està prevista.

Respecte a la segona qüestió plantejada, es respon que en l'ordenança ja està prevista l'actuació per a aquests casos, però també es diu que, per més que els denúncies, els infractors hi van igualment, tot i que sí que es podria vigilar més aquest problema. S'afegeix que fins i tot hi ha màfies i que, quan es detecta una màfia, s'actua amb més contundència, però que els supermercats també han de buscar-hi una solució. Es conclou dient que es rep la proposta i es transmetrà.

Respecte a aquesta qüestió, també s'explica que es va elaborar entre tots l'Ordenança de convivència i que, precisament, una de les coses que es va canviar és que, a aquestes persones, no només se'ls denunciara, sinó que també se'ls derivara primer a Serveis Socials.

Respecte de la petició de més participació i efectivitat per part del Consell de Participació Ciutadana, s'expressa que s'estudiarà realitzar altres tasques al voltant del Consell perquè siga més efectiu, i també la seua difusió en els mitjans de comunicació, entrevistes, etc. Se sol·licita que, si s'observa que un tema no s'ha resolt, es recorde cada vegada per a actuar amb més efectivitat. S'explica que també s'estan duent a terme estudis amb el polític de València per a millorar tot aquest assumpte. Sobre el que es planteja de la TV4, s'explica que és una empresa privada que factura i que es paga per a emetre els plens i altres coses, i que ja hi ha en marxa també altres projectes per a donar protagonisme a les associacions, com Vila-real Barri a Barri.

S'insisteix en que la necessitat d'un nou pavelló que substituïska el que es va derrocar a conseqüència de la remodelació de la plaça del Llaurador és urgent, ja que ara hi ha una carència important d'instal·lacions esportives.

Es respon prenent com a referència altres ciutats, el percentatge entre el nombre d'instal·lacions esportives i el nombre d'habitants és més que suficient i no fa tanta falta com planteja, però es reconeix que és un compromís que s'ha adquirit i es complirà. També s'assenyala que el manteniment de cada instal·lació esportiva costa molts diners a l'Ajuntament, però que és un compromís i, per tant, es construirà un altre pavelló fins i tot millor que el que hi havia, encara que, quant al percentatge demogràfic, s'estiga molt per damunt d'allò més habitual.

Es, demana es revise un pas d'obra habilitat al c/ Calvari, que no es considera que siga molt adequat.

Es fa constar que sempre, entre consell i consell, estan també els regidors delegats per a atendre qualsevol consulta que es vulga realitzar i respecte al que s'assenyala del cens d'ADN dels gossos, es va presentar la possibilitat de la seua realització, però per la prioritat d'altres temes no es va acceptar, ja que el primer any és l'Ajuntament qui ha de sufragar les despeses que suposa assumir-ho i a vegades l'equip de govern té altres prioritats.

S'agraeix a tots els membres del Consell el treball que s'ha fet per a aconseguir tornar a rehabilitar-lo després de molts anys sense activitat i s'explica també, sobre el tema de les terrasses, que s'han reunit tots els implicats, Policia, Activitats i Urbanisme, Economia, per a buscar la millor solució i que es continuarà avançant.